
مناطق آزاد مرکز واردات و قاچاق نیستند لزوم تغییر ناه ها به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

به گزارش فرینا، سعید محمد در نشست با فعالان اقتصادی و صنعت استان بوشهر اظهار داشت: هماهن خوب در استان بوشهر وجود

دارد که امیدواریم حمایت خوب از این منطقه آزاد صورت مگیرد.

را شاهد بودیم که ی انسجام خوب اههای اجرایوی اضافه کرد: در استان بوشهر و مسئولان این استان در استانداری و سایر دست

مزیت برای استان است و مردم شریف و خونرم استان که آن هم زبانزد است و کم مکند به انسجام بیشتر در استان.

مشاور رییس جمهور افزود: مناطق آزاد در دنیا نسل هفتم خود را تجربه مکنند ول ما متأسفانه در نسل اول باق ماندهایم و در تجارت

هستیم و در تولید هم به ظرفیتها نرسیدهایم. گوشهای از نسلهای مختلف را شروع کردهایم ول کاف نیست و اگر بخواهیم در قیاس با

سایر کشورها نمره بدهیم باید بوییم که در نسل اول ماندهایم.

سعید محمد بیان کرد: در اقتصادهای برتر دنیا 75 درصد تجارت در منطقه آزاد انجام مشود و کشور خودشان را توسعه مدهند. مثل

کشورهای اطراف ما از جمله امارات که با ثبات قوانین باعث شده سرمایهگذاران با اطمینان خاطر به سرمایهگذاری بپردازند.

وی ادامه داد: در این رقابت بسیار سنین متأسفانه از این مزیتهای رقابت خودمان استفاده نمکنیم بله دست و پای سرمایهگذاران

را هم مبندیم. هشت منطقه آزاد فعال در کشور داشتیم که هفت منطقه جدید هم اضافه شده است.

 دبیر شورایعال مناطق آزاد تجاری ـ صنعت و ویژه اقتصادی خاطرنشان کرد: علاوه بر 15 منطقه آزاد 79 منطقه ویژه اقتصادی توسط

دولت صادر شده که 32 منطقه فعال است و دو هزار و 500 واحد صنعت در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی فعال هستند.

45 درصد صادرات کشور در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

سعید محمد تاکید کرد: حدود 45 درصد صادرات کشور در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی انجام مشود که البته بخش نفت را هم شامل

مشود که اگر بخش نفت را حذف کنیم عدد خیل کمتر مشود.

وی افزود: بر اساس آمار متوسط پن سال گذشته، سالانه حدود ی میلیارد دلار در مناطق آزاد و 15 میلیارد دلار در مناطق ویژه

اقتصادی انجام مشود و واردات هم 1.2 میلیارد دلار در مناطق آزاد و سه تا چهار میلیارد دلار در مناطق ویژه است که هفت تا هشت

درصد کل واردات کشور است.

 دبیر شورایعال مناطق آزاد تجاری ـ صنعت و ویژه اقتصادی با بیان اینه برخ اظهار نظرها مبن بر اینه مناطق آزاد محل واردات

است حرف اشتباه است و موجب حمله به مناطق آزاد مشود گفت: مخواهیم حرفهای بزنیم که واقعیت باشد.

بر اساس واقعیات به هم کم کنیم تا مشلات حل شود

سعید محمد اظهار داشت: مناطق آزاد ما سالانه 1.2 واردات داشتهاند که 50 درصد آن هزینه تولیدکنندگان در همین مناطق است و

بخش هم کالای همراه مسافر بوده که ی حسن است. بخش هم شامل مواد اولیه ساکنین سونتگاههای مناطق آزاد است. سالانه

50 میلیارد دلار واردات در کشور داریم و 1.2 عدد بالای در این واردات نیست.

وی بیان کرد: برخ اوقات هم گفته مشود منطقه آزاد محل ورود قاچاق است. هفت درصد از قاچاق از مناطق آزاد است. این هفت



درصد هم زیاد است و ی درصد را هم نمپذیریم و چون دقت و رصد بالا است این میزان ثبت شده است.

لزوم حمایت از تولید

مشاور رییس جمهور اضافه کرد: سالانه 300 میلیون دلار در مناطق آزاد و 530 در مناطق ویژه سرمایهگذاری شده است یعن سالانه

830 میلیون دلار سرمایهگذاری در این مناطق انجام شده است.

سعید محمد خاطرنشان کرد: مناطق آزاد ما ظرفیت خوب برای کشور است و اگر با آن درست برخورد شود متواند موتور پیشران کشور

شود و نباید دید منف نسبت به مناطق آزاد ایجاد شود بله باید بدانند که ظرفیت است که به رشد کشور کم م کند.

وی ادامه داد: اگر در ی منطقه تخلف شده است باید برخورد شود و نباید دود این مسائل در چشم تولیدکننده اصل برود.

دبیر شورایعال مناطق آزاد تجاری ـ صنعت و ویژه اقتصادی با بیان اینه قوانین تو در تو و خلقالساعه تولید را تحت تأثیر قرار مدهد

افزود: امروز تولیدکنندگان دغدغهمند هستند و مشلات فراوان دارند و کسان که در حال تولید قانون هستند رعایت حال تولیدکنندگان

را نمکنند.

رمزارزها در منطقه آزاد

سعید محمد با اشاره به اینه رمز پیشرفت کشورها حمران واحد در این مناطق است تصری کرد: قانون این را پیشبین کرده است.

شود که کارها به راحتمداخلات باعث م برخ ؛ ولو انتظام در مناطق آزاد رئیس منطقه همه کاره است به غیر از مسائل نظام

انجام نشود. باید حمران واحد در منطقه آزاد انجام شود.

وی گفت: تلاش و پییری کردهایم که بان ارزی را در مناطق آزاد ایجاد کنیم که خدمات ارزی و تضامین ارزی ارائه شود و فروش

اوراق ارزی و تشیل صندوق پروژه در دستور کار است.

مشاور رییس جمهور اظهار داشت: ایجاد و راهاندازی بورس بینالملل را پییری مکنیم و مذاکرات خوب داشتیم که به بورس سرزمین

اصل کم شود و درآمدهای ارزی ایجاد کنیم.

سعید محمد، از پییری برای راهاندازی شرکتهای تأمین سرمایه و همچنین بانهای داخل در مناطق آزاد اضافه کرد: سامانده به

رمزارزها و صرافهای ارز دیجیتال و کیف پول دیجیتال را در این مناطق دنبال مکنیم.

وی از درخواست ی میلیارد یوروی برای توسعه زیرساختها در مناطق آزاد خبر داد و بیان کرد: با دستاههای مختلف از جمله

دستاه قضائ، سازمان بازرس، محیط زیست، مناب طبیع، ثبت اسناد و… نشستهای را داشتهایم و هماهنهای خوب ایجاد شده

است.

تدوین طرح جام برای مناطق آزاد جدید

 دبیر شورایعال مناطق آزاد تجاری ـ صنعت و ویژه اقتصادی با بیان اینه طرح جام را برای هفت منطقه آزاد جدید پییری مکنیم

خاطرنشان کرد: این طرح منطبق با مزیتهای رقابت هر منطقه خواهد بود. برای مثال در استان بوشهر که صنای پایین دست انرژی باید

لحاظ شود. کشاورزی، فرآوری مواد معدن و … لحاظ خواهد شد.

سعید محمد ادامه داد: جم نخبان استان با مشاور ما در طرح جام جلسه بذارند که کار تیم در طرح جام استفاده شود. به



سرعت توسعه منطقه آزاد را پییری خواهیم کرد.

کرد: منطقه ویژه اقتصادی و شهرک در منطقه آزاد جانمای یر هستیم که امسال اساسنامه تصویب شود تصریه پیوی با بیان این

مشود. ساختار و سازمان اعضای هیئت مدیره هم تا پایان امسال تمیل مشود و با ی تیم اجرای قوی با بودجه مناسب برقرار

باشد و کارها به سرعت پیش برود.

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعال مناطق آزاد تجاری ـ صنعت و ویژه اقتصادی با بیان اینه بوشهر این پتانسیل را دارد که ی از

بهترین مناطق آزاد کشور شود تاکید کرد: امیدواریم با کم شما این مشلات را ی به ی در این منطقه حل کنیم.


